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Protokoll 
       Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd (KLSR)  
   15 juni 2023 
 
 
 
Plats: Halasjöbygdens hembygdsgård, Halahult 

Närvarande 
 

Britt Jämstorp (KD) Rådets ordförande 

Tor Billing (SD) Rådets vice ordförande 

Marco Gustavsson (C) Ledamot 

Marianne Peary Landsbygdsutvecklare 

Eva Stanlysson Svängsta Samhällsförening 

Lisbeth Klyft  Halasjöbygdens Hembygdsförening 

Karoline Mattsson Tararp – Nötabråne 

Roy Johansson Forneboda Bygdeförening 

Jan Olsson   Hällaryds Skärgårdsförening 

Emelié Olsson  Åryds Bygdekommitté  

Marie Algotsson Ringamåla Hembygdsförening 

Christer Fasth   Hallo Mörrum 
Monica Nobach  Svängsta Samhällsförening  

Gunn-Marie Hugosson Hallo Mörrum 

Jenny Ödman  Forneboda Bygdeförening  

Andreas Marmolin Halasjöbygdens Hembygdsförening 

Tobias Folkesson Hällaryds samhällsförening 

 

Frånvaro  

Fredrik Lantz  Åryds Bygdekommitté 

Marie-Louise Elmgren Ringamåla Hembygdsförening 
Ulf Wilhelmsson Hällaryds Skärgårdsförening 

Jonas Månsson Hällaryds Samhällsförening 

 

 

 

 

Utses att justera: Lisbeth Klyft, Halasjöbygdens Hembygdsförening  
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§ 1.  Mötets öppnande                                                                                                       
Britt Jämstorp hälsade välkommen till kvällens möte och förklarade Karlshamns landsbygds - och 
skärgårdsråd möte öppnat.  
 
§ 2. Val av justeringsperson  
Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd beslut att godkänna Lisbeth Klyft som justerare.  
 
§ 3. Dagordning  
Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd beslut att godkänna dagordningen med ändringen att punkt 4 
flyttas till punkt 7 förutom Marcos redovisningar och redovisningar från KS. 
 
§ 4 Rapporter 
Britt rapporterade från KS.  
Gällande lokalbidragen har det man tagit upp riktlinjerna och det är; 
• Lokalen ska ägas av föreningen själva. 
• Anslaget ska gå till drift av lokalen dvs. el, försäkring, vatten och avlopp, sotning, målning m.m. 
• Lokalen ska vara till uthyrning för allmänheten så som privata sammankomster och verksamheter.  
• Lokalen ska finnas upplagd på kommunens hemsida för uthyrning.   
 
Efter påtryckningar av Britt och Marco togs driftsbidrag till samlingslokaler upp som extra ärende för att 
möjliggöra utbetalning innan midsommar. Man beslutade i KS om utbetalningar på 810 000kr för 
driftbidragen för samlingslokaler. Kvar är 40 000kr i budget som inte är uppbokade och de skall vara till 
för oförutsedda avgifter. Är det något som akut händer så kan föreningen göra en ansökan till KS för 
beslut. Inför nästa år 2024 önskas att sista ansökningsdag blir 31 mars för att bidragen skall kunna 
betalas ut innan sommaren.   
 
Karoline – Tararp – Nötabråne har fått information om att avloppen skall göras om och man är tvungen 
att ansluta sig. Det är mycket svårt för föreningen att betala de pengarna så hur gör man?  
 
Svaret är att då får man gå in med en skrivelse till KSAU och söka extra medel. 
 
Jan frågar om hur om man kan ansöka om driftbidrag för de tre fyrar som de driftar och som behöver 
målas om. 
 
Med tanke på att de inte uppfyller kriterierna för samlingslokaler så är uppmaningen att skicka in ett 
ärende till KS för behandling där man ansöker om driftbidrag.  
 
Marco hade sex ärenden att rapportera till rådet.  

 Han den 30 April var inbjuden av Emneboda samhällsförening för att vara med och tala på 
invigningen av deras nya kulturslinga. Ett fint projekt som dels är en motionsslinga, men även 
har informationstavlor med # koder och kompletterats med YouTube filmer. 

 Den 4 Maj möte med länsbygderådet i Johannishus frågor projekt norr E22 och finansiering. 
Information om brännpunkt landsbygd på Björketorp 9 nov. Diskussioner om att hjälpa 
Sölvesborg med Landsbygdsutvecklare.  

 Den 8 Maj möte i Hökaböke om Ringamålabygden. Som vanligt diskussioner angående vägar och 
underhåll, men en farhåga de hade var om framtiden för Ringamåla förskola nu när barnantalet 
minskar i Svängsta och Asarum. Det är bra beläggning i Ringamåla nu och många barnfamiljer i 
bygden som satsat och den trenden vill man värna om. 
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 Den 29:Maj träffade han representanter för Törneryd bygdegård och de diskutera framtiden för 
samlingslokalen för fortsatt drift. De beklagade att våtmarken i Åryd avstannat pga ägartvister.  

 Den 5 Juni träffade han Hallo Mörrum. Bra diskussioner om försköning av byn, ägarförhållanden 
och parkeringsplatser. De frågor som han fick återkopplades samma vecka.  

 Den 7 Juni var det möte i länsbygderådet på Hotell Walhalla där det informerades om att 
Sölvesborg anställt en Landsbygdsutvecklare, Cecilia Egeröd. Det diskuterades hur 
länsbygderådet skall nå ut bredare till medlemmar. Det informerades om Sydostleader dagen 
som kommer att hållas i Bräkne-Hoby den 1 september. 

 
§ 5. Lokala utvecklingsplaner  
 
Britt ville att vi under denna punkt skulle ge tips om hur man gjort och hur man gör. Hon meddelade att 
hon talat med Emina om kommunens översiktsplan och den kommer att påbörjas under året och man 
kommer att komma ut till de olika orterna för att få input till den. Ett förslag är att man delar upp sina 
utvecklingsplaner så att man dels sammanställer sina synpunkter på de större övergripande sakerna så 
som företagandet, bostäder och turism och att man parallellt sammanställer mer lokalt, vad föreningen 
själva kan göra och vad de behöver hjälp med.  
 
Jenny  menar på att för dem så är översiktsplaner är för stora – vad kan vi göra? Den lokala 
utvecklingsplanen kan vi då använda för att arbeta med den i vår styrelse. Om vi får en stark styrelse och 
då kan vi bli starkare och då utvecklar man bygden. 
 
Tobias lyfte frågan om varför vi ska göra detta? Vi har gjort det hundra gånger. Vi har skrivit postitlappar 
och haft otaliga möten med olika tjänstemän och politiker om vad vi vill men ingenting händer! Vi är så 
trötta på det så nu kommer det bara en handfull människor till mötena. Nu är det en studiecirkel, varför 
det då? Om inte tjänstemän och politiker lyssnar på vad de som bor på landsbygden har att säga så är 
det ingen mening med det.  
 
Roy visade på att man gjort utvecklingsplaner tidigare under LUKA.s tid och man fick ihop ett bra 
underlag. En hel del av vad man kom fram till då har blivit genomfört. Han tyckte att det var av stor 
betydelse att man gör utvecklingsplaner och att man gör det med att arbeta i studiecirkel.  
 
Lisbeth – för att göra det här behöver man ha medborgardialog då det är stora frågor som det handlar 
om och då kan det inte bara vara styrelsen som kommer med sina synpunkter. Där är Ronnebys 
landsbygdsprogram bra och tycker att det är något som är bra att arbeta efter. Frågan om ödehusen 
kom upp igen och där hänvisade Britt till beslut som är taget tidigare i KS. 
 
Karoline väckte frågan om det inte skulle kunna vara som i Norge och Danmark där man infört Boplikt. 
Det är visserligen på Nationell nivå men om man kunde göra det på lokal nivå. Problemet är att många 
hus på landsbygden blir uppköpta och används som fritidshus vilket gör att landsbygden utarmas.  
 
Christer berättade om deras arbetssätt och de samlade ett 20-tal företagare där man pratade om vad 
som var bra och vad som kunde förbättras och därefter gjorde man en punktlista att arbeta med. En del 
saker är större och en del saker är mindre men man måste ställa frågan om vad kommunen egentligen 
vill med Mörrum? Man blir alltid hänvisad hit och dit i kommunen, det är alltid någon annan man ska 
prata med. Det är bra med att vi vet att vi vill men man behöver kommunens stöd i det arbetet. Men 
vad har kommunen för ambition för att utveckla utanför stadskärnan? 
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Jan berättade att de tagit fram en ordentlig rapport där man tittat på vad som är bra för allmänheten 
och besökarna. Man har arbetat med tre olika områden – säkerhet, kultur och hållbar besöksnäring. 
Man gör utbildningar tillsammans med medborgarskolan och olika andra aktiviteter så som bland annat 
guidningar. Man är engagerad i allt som rör förbättringar i skärgården men säger att man måste ha 
kommunens intresse i frågorna vilket man känner att man inte har.  
 
Tanken med utvecklingsplanerna var att man skulle vara förberedd och att man har hunnit börja fundera 
på hur man vill ha det på sina orter så att det inte kommer som någon överraskning när ÖPns arbete 
påbörjas menade Marco. Det är egentligen två olika ingångar, en större del som är övergripande och på 
mer lång sikt och en del som rör det som är enklare att ta tag i och som man kan arbeta med i 
föreningarna själva och med viss hjälp från kommunen. Man göra båda delarna eller bara göra en av 
sakerna. Men känner man att man inte vill eller orkar så är det ok, man bestämmer själva hur man gör.  
   
Tararp – Nötabråne har inte påbörjat något och har inte några planer för att ta itu med det just nu.  
 
§ 5. Väg 631 
 
En fråga, Väg 631 – Vad tycker ni om den? För oss här uppe är det ett problem. De känner att de behöver 
hjälp från kommunen att trycka på trafikverket innan det händer någon olycka. Hur kommer vi vidare 
med det? När kommunen har sina träffar med Trafikverket vill Halasjöbygden ha med en representant 
på de mötena. Tor berättade att så fort det ska göras någon cykelväg eller annat vägbygge så måste 
kommunen gå in och medfinansiera med halva kostnaden.  
 
Andreas berättade att han har försökt att lämna in ett medborgarförslag men det blev struket eftersom 
det inte var kommunens väg. Marianne kollar upp det och återkopplar till Andreas.  
 
Jan påpekade att även vägen mellan Hällaryd och Matvik också var dålig och behöver åtgärdas.  
 
§ 6. Ekonomi 
 
Lokalbidragen till föreningarna har betalats ut. Inför nästa år 2024 önskas att sista ansökningsdag blir 31 
mars för att bidragen skall kunna betalas ut innan sommaren. 
 
Nytt är att ansökningarna gällande administrativa bidrag och projektmedlen samt Byförsköningspengarna 
ska efter vårt godkännande gå tillbaka till Näringslivs- och samhällsbyggnadsutskottet  (NSU) för beslut. 
Därefter måste vi vänta tre veckor innan det går att betala ut pengarna om det är någon som överklagar 
beslutet. Nästa möte för NSU är den 22 augusti.  
 
Vi har fått in ansökningar gällande administrationsbidrag á 2000 kr från, Åryds Hembygdsförening, 
Åkeholms byalag, Halasjö Hembygdsförening och Emneboda samhällsförening. Mötet beslutade att 
bevilja ansökningarna.  
 
Inkomna ansökningar gällande Byförsköningspengarna är Emneboda samhällsförening som iordningställer 
en vandringsslinga på 5 km där man får information om intressanta platser. Man spelar även in 
informationen så att den finns tillgänglig på YouTube. Man iordninggör även badplatsen vid Bökegöl. Sökt 
bidrag 8 000kr. Mötet beviljade ansökan. 
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Halasjöbygdens hembygdsförening har inkommit med en ansökan för att uppsätta skylt med spelregler 
vid boulebana, offert 2 500 kr. Grävarbete, grus, mm betalas av föreningen. Skylt till Nottastugan  med 
information om backstugesittarnas livsvillkor plus en fin dikt skriven av en Bökemålakvinna Ulla Ljungberg 
som handlar om en tänkt bakstugesittares - Notte - betraktelser. Om det sedan finns pengar över önskar 
vi en bänk och bord där besökare kan sätta sig ner och njuta av den fina miljön och tänka på gångna tiders 
liv. 
Sökt bidrag 8 000kr. Mötet beviljade ansökan. 
 
§ 7. Rapportering/På gång 
 
Marianne rapporterade att Näringslivschefen Nina Andersson har sagt upp sig från sin tjänst. Sista dag 
är sista augusti. Arbetet på näringslivsenheten fortgår som vanligt.  
 
Marianne berättade vidare att Kristianstads Landskapsutvecklare skall göra ett arbete under fem veckor 
under okt – nov där man tittar området kring Mieån – Ire för att ge förslag på hur man kan utveckla 
platsen.  
 
Brännpunkt landsbygd blir den 9 nov och temat är ”Från mylla till Hylla” Livsmedelsproduktion kopplat 
till Krishantering. Heléne Fritzon är inbjuden från Europaparlamentet. Spara datumet och mer 
information kommer.  
 
Inbjudan till Sydostleaders dag i Bräkne Hoby den 1 sept. SydostLeader, tillsammans med regionala och 
lokala projektaktörer, genomför fredagen den 1 september en Landsbygds- och skärgårdsdag i Årets 
Landsbygdskommun Ronneby och närmare bestämt Hoby Ekbacke. 
https://www.netigate.se/ra/s.aspx?s=1155357X387799908X19813 
 
Eva lyfte frågan om hur vi ska arbeta med att göra inrapporteringen i förväg. Hon tycker att det är mycket 
som kommer att läggas på dem eftersom man skall rapportera in i förväg vad som hänt och vad som är 
på gång. Först blir det att de skall författa en rapport,  sen blir det då åtta rapporter som de ska läsa in 
sig på. Det tar många ideella timmar som ytterligare skall läggas ned. Hon påpekade att de inte har något                                
arvode för att sitta i detta råd.  
 
Britt vill att vi ska rapportera in de delarna och är det något som man tycker är viktigt att delge gruppen 
så kan man göra det. Tanken är att vi ska få tid att diskutera aktuella saker mer ingående.  
 
Det var många diskussioner om detta och alla var överens om att de tycker att det är bra att man får ta 
del av vad som händer hos varandra så att man kan få inspiration och att man är medveten om vad som 
sker pi andra delar i kommunen.  
 
Lisbeth tycker att det var för mycket med redovisningar när alla skulle berätta om vad hänt. 
 
Tobias tycker att vi ska ha en medelväg. Han tycker att vi ska komma in med rapporter på det ”vanliga” 
men att vi tar upp de saker som man tycker är av större vikt. Har man inget speciellt så behöver man ju 
inte rapportera bara för att göra det.   
 
Vi kom överens om att vi testar det en gång till och då ska rapporterna vara inne ca två veckor innan 
mötet så att de kommer med i utskicket av kallelsen. Det datum som då gäller blir den 14 augusti.  
 
 
 
 

https://www.netigate.se/ra/s.aspx?s=1155357X387799908X19813
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Jan lyfte frågan om att vi inte pratar skärgården någonting. Han menar att man nämner landsbygden 
99% och att han inte får prata skärgården någonting utan att det blir avfärdat som landsbygd. Britt 
menar att skärgården räknas som landsbygd så skärgården innefattas i diskussionerna om landsbygden.  
 
§ 8. Övrigt 
 
Jan tog upp frågan om de stängda toaletterna på Tärnö. Det är inte bra att de är stängda. Marianne 
berättade att det finns toalett som är öppen för det rörliga friluftslivet vid flytbryggan och de övriga 
toaletterna tillhör verksamheterna. Jan menar att alla toaletterna behöver vara öppna.  
 
Stipendiet, där har vi bara fått in två bidrag, Halahult och Svängsta. Hur gör vi med detta? Marco hade 
ett förslag att man kanske skulle prisa ett projekt istället. Alla tyckte att det var ett bra förslag då det 
stärker även föreningslivet. Mötet godkände förslaget.   
 
Karoline ställde frågan att på politikerhearingen i augusti innan valet lovade Magnus Gärdebring att de 
boende på landsbygden skulle kunna åka buss in till Östersjöfestivalen. Hur har det gått med det? Tor 
tar med sig frågan återkopplar.  
 
Gällande skolan i Hällaryd så har Tor varit på besök där och utredningen om skolans status återupptas 
för vidare handläggning om vad som behöver göras. 
 
En allmän synpunkt var att vi har alldeles för få möten. Vi vill träffas en gång i månaden så att det inte 
blir så lång mellan gångerna. Britt ställde även frågan om vi ville förlänga våra möten med en timme 
men rådet avslog förslaget då man menar att det räcker med två timmar men vill ha mötena oftare.  
Britt lovade att ta med sig frågan och återkoppla vid nästa möte. 
 
Tor, Britt och Marco påpekade att de gärna kommer ut till föreningarna för att ha en dialog med er. 
 
§ 9. Nästa möte,  24 augusti, 18.30 -20.30, Konferensen -  Mörrums Kronolaxfiske  
 
 

 

 

Ordförande               Justerare 

Britt Jämstorp              Lisbeth Klyft, Halasjöbygdens hembygdsförening 


